

2015/16 – Møde 1

Konstituerende møde

Referent Finn Caspersen (FC)

Deltagere:	Henning Mikkelsen (HVM)	Jacob Søgaard (JS)
	Helle W. Thrane (HWT)	Finn Caspersen (FC)
	Pernille Nielsen (PN)	

## Agenda

### 1. Umiddelbart udestående opgaver

#### 1. Generalforsamling

##### ◆ Konstituering

- Formand (FC)
- Næstformand (HVM)
- Kasserer (HWT)
- Turneringssekretær (JS)
- IT/Hjemmeside (PN)

#### o Andre valg fra Generalforsamlingen

- Suppleant Gurli Gøbel (GG)
- Revisor Henrik Sattrup
- Revisorsuppleant Birgitte Tvede
- Kreds 2 Ole Vinberg Larsen (OVL)
- Steen Jacobsen

Til Rep-mødet den 25-04 valgtes FC, HVM, og PN. Efterfølgende har PN meldt forfald; bestyrelsen har derfor vedtaget at supplere sig med Edel Trolle, Søborg BK.

##### ◆ Udsendelse af referat

Referatet er endnu ikke tilgængeligt – Det er målet, at det godkendte referat skal være på hjemmesiden inden den 25-04. HVM kontakter Carl-Johan mandag, den 13-04

##### ◆ Identifikation af nye ideer, opgaver, etc., fra generalforsamlingen

##### ▪ SMS-Service

Mogens Müller plæderede for en SMS-service som også klubberne kan benytte – se pkt. 3.6

#### 2. Åben Par finalen

##### ◆ Evaluering

- Det var uheldigt, at finalen blev flyttet, idet 1 par kørte til Travbanen – de var dog til en vis grad selv skyld i fadæsen, da de havde overset/ikke læst oplysningen om ændring af spillested, som blev udsendt sammen med tilbuddet om bestilling af smørrebrød – Det ændrer ikke på det uheldige i sene ændringer, men er netop det, som det håbes, at en SMS-service kan råde bod på.
- Der kom ikke resultater de første par runder – det skyldtes, at der fra start manglede 2½ par (1 par på Travbanen, én i sin seng, 1 par udeblevet – ikke imponerende!), og problemerne med at få parrene på plads var vigtigere end at få resultaterne ud – senere virkede det upåklageligt.
- Frokosten om lørdagen var forsinket et kvarter. Det skyldes opstartsproblemer, som der ikke forventes flere af – søndagen forløb planmæssigt, og det var indtrykket, at deltagerne var tilfredse – ordningen søges fortsat
- Der blev brugt uhørt meget mælk – det indskræpes, at mælken er til kaffen, ikke til fri afbenyttelse fra glas

- Der skal sørges for udluftning i lokalet i pauserne – folk må flytte sig, hvis de synes, det trækker
- Udskrifterne blev noget ”tynde” sidst på turneringen, men der var en ekstra toner – nu lykkes det at få rundestillingerne ud, men hvis det ikke er hensigtsmæssigt at ryste toneren inden hvert rundeskift, skal den udskiftes.
- Der var ikke tilgængelige personregnskaber til søndagens start – Det skal være på plads i fremtiden

### 3. Mixed Par Finalen

- ◆ Planlægning og fordeling af opgaver
  - HVM tilrettelægger turneringen og sikrer deltagerlisten inden fredag, den 24-04. JS kører turneringen. Da der uheldigvis er Rep-møde om lørdagen, som HVM deltager i, må HVM og JS stå i telefonkontakt, hvis der skulle opstå problemer med afviklingen i BridgeCentralen. HVM og JS mødes fredag aften og sikrer, at turneringen er sat op og alt virker – FC frembringer kort til hele turneringen fredag aften.  
I øvrigt køres efter samme model som Åben Par finalen (inkl. mad etc.)

### 4. DM Begyndere og Klubspillere

- Kører søndag, den 12. april. PN afvikler Klubspillerturneringen i Frederiksværk med 4 borde – 3 begynderpar er henvist til Blakset

### 5. Handicapturneringen

- Kører søndag, den 19. april. Der skal være min 12 par for at turneringen kan gennemføres,

### 6. Turneringsplan 2015-16

- ◆ Generalforsamling

På den nyligt afholdte generalforsamling var der kritik af, at distriktet afholdt generalforsamling på en torsdag, der er spilledag for mange klubber. Årsagen er traditionsbetinget, idet torsdage fra gammel tid var forbeholdt distriktet. Men nu om dage, hvor der er mange klubber og mange flere spilletidspunkter at deles om, er det ikke hensigtsmæssigt at fastholde torsdagen – samtidig skal generalforsamlingen flytte dato som følge af, at DBf har fremrykket Rep-mødet til april.

Netop marts-april er tungt besat med aktiviteter, og da der ikke står noget om, hvornår distriktets generalforsamling skal afholdes ifølge lovene, flyttes datoen for afholdelsen i 2016 til lørdag, den 27-02 kl 13.00 – hvis det ikke giver øget deltagelse, tages tidspunktet op til fornyet revision.
- ◆ Udkast

DBf's turneringskalender udsendes nu i januar, hvorefter Kreds 2 kan lave deres turneringsplan umiddelbart efter (placering af 6 lørdage til de Sjællandske Mellemrækker) – det bliver derfor et mål, at distriktet skal udsende en turneringsplan inden generalforsamlingen, den 27-02. Turneringsplanen er gældende med forbehold for fejl samt kommunernes accept af lokalereservationer (som flere steder først sker i maj).

Samtidig udarbejder distriktet (HVM) som noget nyt et skema, hvor alle planlagte datoer er vist (DBf, Kreds 2, distrikt) til brug for klubbernes planlægning af Klubheats og egne turneringer. Dette skema lægges ind på distriktets hjemmeside og vedligeholdes løbende (PN).

## 2. Mål for sæsonen 2015/16

(Hvad skal vi opnå – og forbedre?)

### 1. Turneringsplan 2015-16

- ◆ JS taler med GG om parturningernes placering i Slotsbridge inden den 01-06 – JS forsøger at "sælge" afholdelsen af DM for Begyndere og Klubspillere til Slotsbridge
- ◆ HVM taler med OVL om holdturneringernes placering i Mariehøjcentret inden den 01-06

### 2. Hjemmeside

- ◆ Det er målet, at hjemmesiden skal forbedres, så den bliver lettere at navigere i. Der er ikke sat datoer og mål for dette endnu. I mellemtiden up-loader PN den udarbejdede turneringsplan for sæsonen 2015-16

### 3. Tilmelding til turneringer

- ◆ Åben Par (HVM)
- ◆ Mixed Par (HVM)
- ◆ Hold (JS)
- ◆ Klubhold (PN)
- ◆ Dame Par (HWT)
- ◆ Senior Par (FC)
- ◆ DM Begynder + Klubspillere (JS)
- ◆ JS overtager sanktioner til afholdelse af guld- og sølvturneringer

Det er målet, at deltagerne skal kunne tilmelde sig direkte på hjemmesiden til de enkelte turneringer – FC kontakter Ole Fleron, Birkerød BK inden medio maj, for at se om der kan læres noget.

### 4. Workshops

- ◆ Distriktet vil forsøgsvis introducere nogle workshops som støtte for klubberne inden for TU-planlægning og TU-ledelse. Workshoppen skal være lavpraktisk, indeholde emner, der kan hjælpe klubbestyrelsen til at forbedre deres turneringer, og afvikles kl 10-16 med max 6 deltagere på TU-planlægningen

TU-ledelsesmodulet er lige så lavpraktisk, og skal indeholde emner, der kan støtte klubberne i vigtigheden af, at have bedre turneringsledelse, tidsrammer, etc; Dette modul afvikles ligeledes kl 10-16, men kan have flere deltagere. Det er *ikke* et egentligt TU-leder kursus, men skal inspirere klubberne til at uddanne turneringsledere og pointere betydningen af, at der spilles efter regler.

For at ambitionen kan nås, skal der udarbejdes et program med emner, dato, og sted. FC udarbejder skitse til program inden den 17-04. Inden den 24-04 skal programmet konfirmeret (alle), stedet være fundet, og invitation helst være udsendt til klubberne (HVM, FC) – det er lovligt ambitiøst, men planlægning og indhold af TU-ledelsesmodulet har ikke samme tidsramme.

- ◆ TU-planlægning, BridgeCentral
  - ◆ Tidspunkt den 20. og 21. juni, gerne på en skole eller et andet egnet lokale, hvor deltagerne kan medbringe deres egen PC og arbejde med BridgeCentralen omkring deres turneringsplanlægning.
- ◆ TU-ledelse
  - ◆ Tidspunkt den 29-08, gerne på en skole eller et andet egnet lokale med internet forbindelse – hvad med Tapeten?

- ◆ Vedligehold af hjemmeside
  - ◆ Udsendt til senere

### 5. Klubledermøde

- ◆ Afholdes søndag, den 27-09. Indholdet er endnu ikke fastlagt, men skal indeholde følgende emner:
  - ◆ Undervisning
  - ◆ Bestyrelsesarbejde – hvad gør det sjovt at deltage i bestyrelsesarbejde?
  - ◆ Klubkonsulenten inviteres til at fortælle om sit arbejde, og DBF's aktiviteter til støtte for klubberne

Information skal udsendes inden sæsonstart, og invitation til deltagelse umiddelbart efter

### 6. SMS meddelelser vedr turneringer, etc

- ◆ Ønsket er, at distriktet (og klubberne?) kan generere meddelelser om spilletider, ændringer, reminders, etc., som kan sendes ud til en kreds af medlemmer. HVM kender til det fra sin delebilgruppe og kontakter dem for oplysninger; HWT søger oplysninger fra udbydere af denne service

Målet er, at vi skal have orienteret os om mulighederne (hvordan, hvem, omfang, pris, etc.) til den 11-05. Næste mål vil blive at tage stilling til, hvorvidt distriktet vil/kan indføre det inden sæsonstart i september

### 7. Meddelelser til klubber

- ◆ Info's
  - ◆ FC udarbejder Info til klubberne med tanker om de nye tiltag og ønsket om at involvere klubberne mere i samarbejdet med distriktet – Info inden den 25-04. Første udkast sendes til bestyrelsen til kommentar og godkendelse inden den 17-04 – Alle kommentarer inden den 21-04
- ◆ Flyers
  - ◆ HVM udarbejder flyer for de enkelte turneringer for at reklamere for dem i klubberne – ingen deadline, men dog inden turneringsstarten for de førstes vedkommende

### 8. Undersøgelse af undervisningsomfanget i klubberne

- ◆ Der skal foretages en undersøgelse af omfang og behov for undervisning i klubberne. (FC udarbejder spørgeskema, som skal anvendes i forbindelse med Klubledermødet. 1. udkast inden den 22-05; alle kommentarer inden 25-05 – spørgeskemaet foreslås udsendt inden 01-08 – OK?)
- ◆ Vi er vidende om, at Klubkonsulenterne har gennemført en undersøgelse af begynderundervisningen hos distriktets klubber; det er lidt uheldigt, at vi kommer bagefter, men dette er en undersøgelse af alle aktiviteter og behov med det formål at fokusere på hvad der skal til at styrke klubbernes medlemstilgang såvel som deres trivsel i klubben således, at de vil deltage længere tid i klubbens regi – dette er et vigtigt element i Klubledermødet

### 9. Styrkelse af samarbejdet med Klubkonsulenten

- ◆ Det er et mål at styrke samarbejdet således at vi gensidigt involverer og informerer hinanden for at undgå overlappinger. FC kontakter Thomas Schønfeldt inden Rep-mødet.

### 10. Turneringsplan 2016-17

- ◆ Turneringsplan i første udkast udsendt inden generalforsamlingen den 27-02-16
- ◆ Turneringsplan i endelig udgave den 01-06-16

### 3. Eventuelt

(Andre emner – visioner, ideer, placering af turneringer, etc., der ikke lige er højaktuelle)

#### 1. Kortlægningen

- Kortlægningen kører fint nu, men der vil være en vigende efterspørgsel, efterhånden som de enkelte klubber anskaffer egen maskine. FC ønsker på sigt at afvikle, JS vil gerne overtage, men det er et spørgsmål, hvordan de nuværende brugere (klubber) kan serviceres. Det er aftalt, at foreløbig køres sæsonen færdig (til 01-09), så tages det op igen til den tid

#### 2. Regnskab og budget

- HWT orienterede om, at det nuværende budget allerede vil blive overskredet, og med de nye tiltag, vil det blive yderligere overskredet – dette tages ad notam
- Det indskræpes, at der foreligger en tidligere bestyrelsesbeslutning om, at kontingentet for deltagelse i distriktturneringerne andrager kr 75,- pr spilledag – denne skal overholdes også i den kommende sæson (reduceret Begynder/klubspiller turnering og grønne turneringer). Holdturneringen kører efter andre regler.

#### 3. Eget spillested

- FC luftede sin vision om at distriktet investerede i eget spillested – bestyrelsens opfattelse er, at der hverken er kræfter eller økonomi til det – foreløbig henlagt.

#### 4. Undervisning

- På sigt er undervisning den eneste vej frem, hvis medlemsskaren skal bevares og – helst – øges. Der findes forskellige målgrupper, der hver især bidrager, men som kræver forskellige aktiviteter:
  - ◆ Undervisning af unge (skolebridge). Giver meget, men på lang sigt, idet de unge ikke som hovedregel vil spille bridge mens de skal stifte familie, job og karriere – til gengæld kan de blive meget værdifulde medlemmer, når de senere får overskud til at deltage i bridgelivet.
  - ◆ Undervisning af begyndere og fortsættere (hovedsageligt ældre). Måske den største målgruppe og den, der her og nu bidrager mest til medlemstilgangen. Har måske så også en kortere horisont.
  - ◆ Undervisning af klubbens egne medlemmer. Der findes en række forskellige tiltag fra klubber med en fast, regelmæssig undervisning i konventioner, via lejlighedsvis undervisningsdage vha "koryfæer" og/eller rutinerede klubspillere, der underviser efter behov. Dette kan være særdeles inspirerende og medvirke til et godt klubliv, og at medlemmerne bliver ved med at spille i klubben frem for at søge at spille privat - Eftermiddags turneringer bliver også mere og mere almindelige, efterhånden som medlemsalderen stiger.
  - ◆ Undervisning uden for klubbens regi (ældresagen, FOF, andre "halvstuderede"). Disse bidrager som hovedregel ikke væsentligt til klubbens medlemstilgange, men vi ønsker at kende dem for at vide, hvad vi er oppe imod.
- Gennemførelsen af undersøgelsen af behov og aktiviteter er af stor vigtighed, som beskrevet i pkt. 2.8.

### 5. Inventarliste

- ♦ Der er ikke meget nyt – Som hovedregel må småtingene anses for tabt – Bridgeuret er sidst set i Holte BK, men det vides ikke, hvor det befinder sig nu. Bordfaner og klæde befinder sig hos FC
- ♦ Frederikssund BK har lånt 21-22 bridgeborde – der bør laves en låneseddel, som underskrives og opbevares.
- ♦ Ca 8 borde fra Fredensborg på langtidsudlån hos Slotsbridge. JS kontakter GG om antallet inden den 01-05-15 – Låneseddel bør laves

### 4. Opgaveliste og færdigdato

1. Nedenstående er listen over slutdatoer navne og opgaver, som angivet i referatet ovenfor

Navn	Slutdato	Pkt	Opgave	Slut
HVM	13-04	1.1	Referat fra generalforsamlingen	
	19-04	1.3.5	Handicap turnering	
	23-04	1.1	Godkendt referat færdigt (underskrevet af OVL)	
	24-04	1.3	Mixed Par Finalen	
	25-04	1.1	Års- og Rep møde	
	11-05	6	SMS-service	
	01-06	2.1	Turneringsplan	
	01-09	2.7.2	Flyers	
JS	24-04	3	Mixed Par finalen	
	01-06	2.1	Turneringsplan 2015-16	
PN	12-04	1.4	DM Begyndere og Klubspillere	
	asap	2.2	Hjemmeside opdatering	
HWT	11-05	2.6	SMS meddelelser vedr turneringer, etc	
FC	14-04	0	Referat udsendt	
	17-04	2.7.1	Info til klubber – 1. udkast, endeligt dok den 24-04	
	18-04	2.4.1	Workshops info – 1. udkast, endeligt dok den 24-04	
	18-04	1.3.5	Kort til Handicap turneringen	
	24-04	1.3	Kort til Mixed Par finalen	
	24-04	2.9	Styrkelse af samarbejde med Klubkonsulenten	
	25-04	1.1	Års- og Rep møde	
	15-05	2.3	Tilmelding til turneringer	
	22-05	2.8	Spørgeskema til undervisning – 1. udkast, endeligt den 01-08	
Alle	21-04	2.7.1	Kommentarer til 1. udkast til Info til klubber	
	24-04	2.4.1	Kommentarer til 1. udkast til workshops	
	25-05	2.8	Kommentarer til 1. udkast til undervisning	

Slut  
FC